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خبر

خبر اول

حقوقی و قضایی

حوادث و انتطامی

»وزیر بهداشت« خبر داد:

ایمنی زایی حاصل از واکسیناسیون 
عمومی آذرماه محقق می شود

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت:با توجه به 
واکسیناسیون عمومی که در مقیاس وسیع از شهریورماه 
آغاز شد، انتظار داریم در آذر ماه سال جاری ایمنی علیه 

کرونا در اکثریت جامعه ایجاد شود.  
بهرام عین اللهی افزود: وقتی واکسن دز اول علیه کرونا 
ایمنی حاصل می شود  تا ۶۰ درصد  تزریق می شود ۵۰ 
و باید سه تا چهار هفته دیگر  فاصله زمانی برای تزریق 
دز دوم واکسن باشد و بعد از اینکه ۲ ماه گذشت ایمنی 

حاصل می شود.
وی با بیان اینکه ایمنی بلافاصله با تزریق واکسن دز اول 
حاصل نمی شود، اظهار داشت: افرادی که در ماههای مهر 
و شهریور دز اول و دوم واکسن را تزریق کردند، ایمنی برای 

آنان آذرماه علیه کرونا حاصل می شود.

»مدیرکل تعزیرات حکومتی استان تهران« 
خبر داد:

همراه اول و ایرانسل 1۳ هزار 
میلیارد ریال جریمه شدند

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان تهران از محکومیت دو اپراتور 
تلفن همراه )همراه اول و ایرانسل( در مجموع به میزان بیش از 
۱۳ هزار میلیارد ریال به دلیل دریافت مبلغ اضافه از مشتریان در 
بسته های اینترنتی خبر داد.  محمدعلی اسفنانی افزود: در پرونده 
تخلف اپراتورهای تلفن همراه در بسته های اینترنت، ارجاعی از 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، اپراتور همراه اول به 
پرداخت جریمه ای معادل هفت هزار و ۶۰۳ میلیارد ریال جزای 
نقدی در حق صندوق دولت و ممهور شدن  پروانه واحد آنها  به 
مهر تخلف نوبت اول و اپراتور ایرانسل هم به پرداخت پنج هزار و 
۴۰۷ میلیارد ریال جزای نقدی و ممهور شدن  پروانه مهر تخلف 
نوبت اول محکوم شدند. با توجه به این که مردم از این قضیه 
متضرر شدند امکان پرداخت خسارت به مردم هم باید فراهم شود.

»رییس پلیس راهور« مطرح کرد: 

نیمی از دوربین های ثبت
 تخلف خراب است

سید کمال هادیان فر رئیس پلیس راهور اظهار داشت: سالانه 17 
هزار کشته و جانباخته در اثر تصادفات در جاده های کشور و 360 
هزار مجروح و معلول در اثر عدم رعایت مقررات به وجود می آید. 
فرصتی 10 ساله به نیروی انتظامی داده شد که با توجه به کمبود 
نیروی انسانی و تجهیزاتی که در آن دوره بود از توان درجه داران با 
شرایط خاص استفاده کند، ضمن اینکه مقرر شد از سربازان لیسانس 
و فوق لیسانس این حوزه هم استفاده کنیم. رئیس پلیس راهور 
ناجا تصریح کرد: باید در این 10 سال اخیر باید توسعه دوربین ها و 
سامانه ها و تجهیزات صورت می گرفت اما با توجه به کمبود منابع 
این کار صورت نگرفته است. در کل کشور 4 هزار دوربین ثبت 
تخلف در راه های اصلی و شهرها وجود دارد این درحالی است که 
فقط 7 شهر کشور دارای دوربین ثبت تخلف است، ضمن اینکه 49 
درصد این دوربین ها معیوب و خراب بوده و کار نمی کند. وزارت راه 
طبق قانون موظف به اصلاح دوربین های راه هاست و شهرداری ها 

هم برای توسعه دوربین ها در سطح شهر وظیفه دارند.

محیط زیست

احداث سد در حوضه آبریز، زنگ خطری دوباره؛

سایه تیشه سدسازی بر جان »دریاچه ارومیه«!
عنوان  به  ارومیه  دریاچه  خورشیدی   ۸۰ دهه  اواسط  از 
بزرگترین دریاچه داخلی ایران، در حال آب رفتن است. در 
سال های گذشته این پهنه آبی جان تازه ای یافته است اما 
با شنیده شدن زمزمه هایی مبنی بر احداث سد در حوضه 
آبریز این دریاچه، دوباره زنگ خطر به صدا درآمده است. یک 
کارشناس آب با تاکید بر ممنوعیت ساخت سد در این حوضه 
آبریز بر اساس مصوبه ستاد احیای دریاچه ارومیه از خطرات 

ساخت این سدها می گوید.
محسن موسوی خوانساری در گفت و گویی با اشاره به 
نیاز آبی دریاچه ارومیه خاطرنشان کرد: منابع و مصارف 
آب دریاچه ارومیه کاملا مشخص و نیاز آبی این دریاچه 
بر اساس استانداردهای زیست محیطی ۲.۵ میلیارد متر 

نجات  ملی  کارگروه  مصوبه  اساس  بر  است.  مکعب 
کلیه  که  شد  مقرر   ۱۳۹۳ سال  در  ارومیه  دریاچه 
طرح ها اعم از طرح های مطالعاتی و اجرایی، متوقف 
شود. این دستورالعمل توسط معاون اول رییس 
جمهوری وقت ابلاغ شد. طبق این دستورالعمل 
نباید به جز سد »چراغ ویس«، سد اضافه ای در این 
منطقه ساخته  شود. سد های نازلو و باران دوزچای 
در ارومیه، سیمینه رود در بوکان و لیلان چای در 
آذربایجان شرقی سد هایی هستند که شامل این 

طرح شده اند.
این کارشناس حوزه آب با اشاره به جلسات برگزار شده 

برای احداث یک سد در حوضه دریاچه ارومیه اظهارکرد: 
اخیرا جلساتی توسط شرکت آب منطقه ای ارومیه و با حضور 
نمایندگان مجلس برگزار شد و طبق این جلسات احداث سد 
نازلو برای تامین آب شرب ارومیه در ۱۴۱۰ و تامین آب شرب 
برخی مناطق دیگر مورد بحث قرار گرفته است. نکته مهم این 
است که احداث این سد، بهانه ای برای جلوگیری از احداث 
سدهای دیگر این حوضه آبریز مانند لیلان چای، باراندوزچای 
و سیمینه رود باقی نمی گذارد و پروژه احداث این سدها 
دوباره از سر گرفته خواهد شد. درخواست می کنیم که با 
اجرای روش های کاهش و مدیریت مصرف آب ، مسئله آب 
شرب این مناطق - که مد نظر شرکت آب منطقه ای آذربایجان 

غربی است - حل شود.
موسوی با اشاره به راه های موجود برای تامین آب شرب 
گفت: تامین آب شرب از دو طریق امکان پذیر است؛ روش 
اول استفاده از آب های سطحی است که به وسیله سدسازی 
صورت می گیرد. روش دوم استفاده از آب های زیرزمینی 
است. در شرایطی که دریاچه ارومیه در وضعیت مناسبی قرار 
ندارد و تامین حق آبه آن با مشکل روبه رو شده است، توصیه 
می شود به جای احداث سد و اجرای طرح های توسعه،آب 

شرب از طریق چاه های منطقه تامین شود. برای حل این 
مشکل می توان چاه های کشاورزی را با هزینه بسیار کمتر 
نسبت به احداث سد خریداری کرد و سهم آبی که این چاه 
کشاورزی مصرف می کند را به روستاها و بخش های منطقه 
اختصاص داد. در این منطقه خاص توصیه نمی شود که 
بلافاصله و بدون توجه به راه های دیگر، احداث سد و استفاده 

از آب های سطحی در دستور کار قرار گیرد.

وی با اشاره به سهم آب های زیرزمینی در تامین آب شرب 
کشور گفت: هم اکنون در کل کشور ۵۰ درصد آب شرب از 
طریق آب های زیرزمینی و ۵۰ درصد توسط آب های سطحی 
تامین می شود. در پایتخت نیز ۲۵ درصد آب شرب از طریق 

آب های زیرزمینی تامین می شود.
این کارشناس حوزه آب برای تامین آب شرب ارومیه توصیه 
کرد: به موازات استفاده از آب سد شهرچای برای تامین آب 
شرب ارومیه، خرید چاه های کشاورزی و تبدیل آب آن ها به 
آب شرب نیز در دستور کار قرار گیرد. تاکید ما بر این نکته 
است که با توجه به تنش آبی موجود و مشکلات دریاچه 
ارومیه، به طور جد از احداث سد در منطقه ارومیه خودداری 
شود. موسوی با تاکید بر فعالیت ستاد احیای دریاچه ارومیه 
اضافه کرد: ستاد احیای دریاچه ارومیه مجددا در دولت 
آقای رییسی با مدیریت آقای مخبر شروع به کار کرده 
است و رییس جمهوری بر فعالیت جدی این ستاد 
تاکید دارد همچنین دستورالعمل های قبلی که 
در این ستاد تدوین شده همچنان پابرجا است. 
نمایندگان  از سوی  این است که فشار  مشکل 
مجلس برای احداث سد بسیار زیاد است و این 
فشار سبب می شود مدیران دستگاه های اجرایی 
تسلیم شوند و تن به اجرای این طرح ها بدهند. وی 
با اشاره به موضوع مدیریت حوضه آبریز گفت: از ابتدای 
سال ۱۴۰۰ ساختاری با عنوان مدیریت حوضه آبریز توسط 
وزارت نیرو تدوین شده است. در تمام دنیا، مسئله مدیریت 
حوضه آبریز به شکل جدی مطرح است. مدیریت یکپارچه 
حوضه آبریز به این معناست که هر گونه تصمیم گیری درباره 
تامین منابع و تخصیص مصارف آب باید در مدیریت حوضه 
آبریز مطرح و تصویب شود. حوضه آبریز دریاچه ارومیه، از 
سه استان آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و کردستان 
تشکیل شده است. پیشنهاد می کنم مسئولان کشاورزی، 
آب و فاضلاب، آب منطقه ای و صنعت این سه استان دور 
یک میز جمع شوند و منابع و مصارف حوضه آبریز را طبق 
اصول پایداری سیستم و افزایش تاب آوری اکولوژیک منطقه 

بررسی کنند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه پلیس آگاهی 
فرهاد حاج محمدی که ۱۷ آبان ماه ۱۳۹۴ در حین ماموریت 

به مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

بهداشت و سلامت

دکتر محسن زهرایی، درباره شرایط تزریق دز سوم واکسن 
به افراد بالای ۶۰ سال و فراخوان داده شده در این باره، 
گفت: افراد بالای ۶۰ سالی که در نوبت اول و دوم واکسن 
غیرفعال شده کووایران برکت و سینوفارم دریافت کردند و 
چهار ماه از تزریق دز دومشان گذشته باشد، مشمول این 
طرح هستند و پس از مراجعه به مراکز مجددا همان نوع 
واکسن را در دز سوم دریافت خواهند کرد. فعلا برای سایر 
پلتفرم های واکسن ها )پروتئین نوترکیب، آدنوویروس و...( 
دستورالعمل تزریق دوز سوم نداریم و هر زمان لازم باشد 

دستورالعمل در این زمینه هم ابلاغ خواهد شد.
دوم  دز  دریافت  همانند  شرایط  واجدین  افزود:  زهرایی 
و  واکسن  کارت  داشتن  دست  در  با  می توانند  واکسن 
مدارک شناسایی به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند ) 
ترجیحا مرکزی که دز یک و دو را تزریق کردند( و نوبت سوم 

را هم دریافت کنند.
دز سوم  با  واکسن  یادآور  دز  اینکه  بر  تاکید  با  زهرایی 

متفاوت است، بیان کرد: دز سوم هم مانند دز دوم جزئی 
از فرایند واکسیناسیون است و مشخص شده است که این 
واکسن ها برای اینکه حداکثر اثربخشی را داشته باشند، باید 

دز سومشان هم در گروه یاد شده تزریق شود.
وی ادامه داد: اما دز بوستر یا یادآور اکنون برای کادر درمان 
آسایشگاه های  کارکنان  مانند  تجمعی  مراکز  کارکنان  و 
سالمندان بدون محدودیت سنی و شش ماه پس از دریافت 
دز دوم تزریق می شود و این افراد می توانند بدون در نظر 
گرفتن نوع واکسن تزریق شده در نوبت اول و دوم، واکسن 
بوستر را انتخاب کنند. تاکنون نزدیک به ۱۳۰ هزارنفر دز 

سوم  واکسن کرونا را دریافت کردند.
او درخصوص تزریق دز سوم واکسن به سالمندان، معلولین 
و جانبازان ساکن در آسایشگاه ها، گفت: در این زمینه هم 
مکاتبات با دانشگاه های علوم پزشکی صورت گرفته است و 

با هماهنگی بهزیستی در حال انجام است. 
رییس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت 

بهداشت درباره تزریق واکسن پاستوکووک پلاس، اظهار 
کرد: دز سوم این واکسن فقط برای گروه سنی بالای ۱۸ نیاز 
است و کسانی که نوبت اول و دوم پاستوکووک را دریافت 

کنند دوز سوم آن را هم دریافت می کنند.

»رییس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن« پاسخ داد:

پاسخ به چند پرسش درباره تزریق دُز سوم واکسن کرونا به متولدین ۱۳۴۰ و ماقبل

از اواسط دهه ۸۰ خورشیدی دریاچه ارومیه به عنوان بزرگترین دریاچه داخلی ایران، در حال آب رفتن است. در 
سال های گذشته این پهنه آبی جان تازه ای یافته است اما با شنیده شدن زمزمه هایی مبنی بر احداث سد در حوضه آبریز 

این دریاچه، دوباره زنگ خطر به صدا درآمده است. یک کارشناس آب با تاکید بر ممنوعیت ساخت سد در این حوضه آبریز بر 
اساس مصوبه ستاد احیای دریاچه ارومیه از خطرات ساخت این سدها  گفت .
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اجتماعی

اقتصاد کلان

»وزیر صنعت« خبر داد:
تولید خودروهای به روز و
 کم مصرف تا 2 سال آینده

 
»سید رضا فاطمی امین« روز یکشنبه در جریان شانزدهمین 
نمایشگاه بین المللی قطعات، لوازم و مجموعه های خودرو 
در جمع خبرنگاران افزود: همان طور که از ابتدای آغاز به کار 
در وزرات صنعت، معدن و تجارت وعده کرده بودم ۱۰ پروژه در 
صنعت خودرو تعریف شده که اجرای آنها از دو ماه پیش آغاز 

شده و با زمان بندی مناسب در حال پیشرفت است.
به  خودرو  صنعت  بدهی های  منکر  اینکه  بیان  با  وی 
قطعه سازان و زیان انباشته بالای آنها نیستیم، ادامه داد: در 
چند بخش در حال انجام کار هستیم که از جمله آنها مدیریت 
جریان نقدینگی خودروسازان، کاهش هزینه های سربار آنها و 

همچنین اصلاح ساختار مالی شرکت هاست.
فاطمی امین خاطرنشان کرد: با این وجود نوید می دهیم که 
برنامه های طراحی شده برای اصلاح صنعت خودرو به خوبی 
در حال انجام است و همه تعهدات ما در این صنعت اجرایی 
خواهد شد. یکی از ۱۰ پروژه یاد شده، اصلاح ساختار صنعت 
خودرو است، به این معنی که روابط بین خودروساز و قطعه 
ساز روابط نادرستی است که آشفتگی زیادی در آن وجود دارد 

و باید اصلاح شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: امروز به جای 
ارتباط مستقیم خودروساز و قطعه ساز و اینکه به طور مثال 
هر خودروساز با ۷۰۰ تا ۸۰۰ قطعه ساز کار کند که با خود 
شدن  سخت  مدیریت،  شدن  پیچیده  همچون  مشکلاتی 
کنترل کیفیت قطعات و قیمت ها و غیره را به دنبال دارد، به 

دنبال مجموعه سازی هستیم.
 ۱۰۰ تا   ۷۰ با  خودروساز  هر  صورت  این  در  اضافه کرد:  وی 
مجموعه ساز کار خواهد کرد و مجموعه سازان نیز با قطعه سازان 
در ارتباط خواهند بود؛ شیوه ای که توسط خودروسازان خارجی 

هم اجرایی شده و موفقیت آمیز بوده است.
عضو کابینه دولت سیزدهم اظهار داشت: ایجاد یک یا دو 
واحد موتورساز در کشور که موتور در اختیار همه خودروسازان 
قرار بدهد، از دیگر برنامه هایی اصلاحی این صنعت خواهد 

بود.
سالیانه  تولید  برای  ریزی  برنامه  به  اشاره  با  فاطمی امین 
سه میلیون دستگاه خودرو تا سال ۱۴۰۴، آن را منطبق بر 
زمینه  این  در  گفت:  و  برشمرد  خودروسازان  توانایی های 
ظرفیت ها و برنامه های همه ۱۰ خودروساز بزرگ کشور اخذ 

شده است.
وی یادآور شد: اکنون ۹۰ درصد تولید توسط دو خودروساز 
بزرگ کشور یعنی ایران خودرو و سایپا انجام می شود و این 
سهم تا سال ۱۴۰۴ به ۷۰ درصد کاهش خواهد یافت، به 
عبارتی سهم سایر خودروسازان از ۱۰ به ۳۰ درصد افزایش 

خواهد یافت.
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان داشت: در ۲ ماه گذشته 
در  خودروسازان  با  صنعت  وزارت  بین  متعددی  جلسات 
خصوص تامین قطعات، مشکلات خودروهای ناقص و غیره 
برگزار شده و در هفته های آینده خودرهای باقی مانده در کف 
پارکینگ خودروسازان تکمیل شده و به بازار عرضه خواهد 

شد.
وی افزود: از هفته آینده ایران خودرو روزانه ۵۰۰ دستگاه و 
سایپا روزانه ۲۰۰ دستگاه بیش از ظرفیت کنونی خود تولید 
افزایش  خودروسازان  عرضه  ترتیب  این  به  و  کرد  خواهند 

خواهد یافت.

خاطره بازی

عکسی که شهید شجاع به دیوار خانه اش زد؛

انتقام »شهید بیضایی« را می گیرم

جامعه

قیمت بلیت هواپیما از ابتدای تیر ماه به دلایلی نامعلوم 
از سوی شرکت های هواپیمایی تا بیش از ۳۰ درصد در 
کسی  هم  کنون  تا  و  یافت  افزایش  داخلی  مسیرهای 
توضیح مشخصی در این باره نداده است. در این ماه ها 
هشدارها، تهدیدها و دستورهای متعددی برای بازگشت 
سال  ماه  آبان  )نرخنامه  سابق  قانونی  نرخ  به  قیمت 
گذشته( از سوی مسئولان دستگاه های مختلف از وزارت 
راه و شهرسازی تا سازمان هواپیمایی و حتی نمایندگان 

مجلس مطرح شد اما هیچ کدام کارساز نبود.
حتی مقرر شد تا جلساتی بین شرکت های هواپیمایی 
عالی  شورای  عنوان  تحت  وزارتخانه  این  مسئولان  و 
هواپیمایی کشوری برگزار شود تا تعیین تکلیف شده و 
نرخ مشخصی در نظر گرفته شود اما هر بار تصمیم گیری 
نهایی در این باره به جلسه بعد موکول می شد و نهایتا با 
همین بلاتکلیفی سکان هدایت وزارت راه و شهرسازی به 

عهده رستم قاسمی گذاشته شد.
البته رستم قاسمی - وزیر راه و شهرسازی- در نخستین 
برنامه خبری خود و در حاشیه مراسم تودیع و معارفه 
مدیرعامل شرکت راه آهن در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر 
این که چرا تاکنون تکلیف قیمت بلیت هواپیما مشخص 
نشده و ایرلاین ها بدون داشتن مصوبه و اختیار قانونی 
اظهار  کرده اند،  داخلی  پروازهای  نرخ  افزایش  به  اقدام 
کرد: قیمت بلیت هواپیما به دلیل رعایت پروتکل های 
بهداشتی به ویژه محدودیت پذیرش ۶۰ درصدی مسافر 
در پروازهای داخلی افزایش یافته بود که امیدواریم با 
بهبود شرایط کشور از نظر شیوع ویروس کرونا و برداشته 
را  هواپیما  بلیت  قیمت  بتوانیم  محدودیت  این  شدن 

تعدیل کنیم.
وی اضافه کرد: محدودیت ۶۰ درصدی پذیرش مسافر در 
ناوگان حمل و نقل عمومی براساس مصوبات ستاد ملی 

مقابله با کرونا اتفاق افتاده که هم اکنون در جلسات این 
ستاد در حال بحث و بررسی برای اعمال تغییرات است.

این اظهارات در حالی مطرح شده که در پروتکل اخیر 
ابلاغ شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا آمده است 
که از ابتدای آذرماه محدودیت پذیرش ۶۰ درصدی مسافر 
در پروازهای داخلی از ابتدای آذر ماه برداشته می شود و 
ایرلاین ها می توانند برای ۱۰۰ درصد ظرفیت خود در پروازها 

بلیت فروشی کنند.
و از سوی دیگر آن طور که از گزارش های مردمی و اطلاعات 
به دست آمده خبرنگار ایسنا بر می آید بسیاری از پروازهای 
داخلی با ۱۰۰ درصد ظرفیت انجام شده و از هم اکنون 
این محدودیت کرونایی برداشته شده است اما خبری از 
کاهش قیمت نیست. چرا که به عنوان مثال قیمت بلیت 
پرواز تهران-مشهد همچنان تا یک میلیون ۷۸ هزار و ۵۰۰ 
تومان افزایش یافته است و برخی ایرلاین ها به بهانه های 

مختلف این نرخ را افزایش هم می دهند.
البته اخیرا این مسئله سبب شد تا هفت ایرلاین متخلف 
به گفته سازمان هواپیمایی کشوری جریمه شده و مجوز 
برخی پروازهای شان لغو شود. همچنین صدای نمایندگان 
مجلس هم برای چندمین بار درآمد اما باز هم خبری از 

اصلاح قیمت ها نیست.
صدیف بدری - نایب رییس کمیسیون عمران- با بیان 
اینکه کوتاهی سازمان هواپیمایی در گرانفروشی ایرلاین ها 
مشهود است، در این باره به ایسنا گفت: کمیسیون عمران 
رویه  بی  رشد  خصوص  در  متعددی  جلسات  تاکنون 
قیمت بلیت هواپیما برگزار کرده است، اما مجری و ناظر 
اصلی این امر سازمان هواپیمایی کشوری است. سازمان 
هواپیمایی کشور و وزارت راه و شهرسازی مکلف هستند 
تا با اعمال نظارت دقیق با ایرلاین های متخلف برخورد 

کنند.

وی افزود: لازم است سازمان هواپیمایی کشوری قیمت 
صورت  به  مختلف  مسیرهای  در  را  پرواز  شده  تمام 
کارشناسی و دقیق استخراج کند و ایرلاین ها نیز بر اساس 
قیمت تعیین شده بلیت را به فروش رسانند؛ اینگونه هر 

ایرلاینی که گران فروشی کند نیز مشخص خواهد شد.
این عضو کمیسیون عمران مجلس تصریح کرد: زمانی 
که قیمت ها در هر مسیر شفاف باشد دیگر هر ایرلاینی 
نمی تواند به صورت سلیقه ای و هفته ای قیمت را تغییر 
دهد. کوتاهی سازمان هواپیمایی کشوری در این حوزه 
مشهود است. کمیسیون عمران مجلس این موضوع را 
دنبال خواهد کرد تا جلوی فروش بلیت ها با قیمت های 

سلیقه ای گرفته شود.
سازمان  برای  جدید  رییس  انتخاب  با  دید  باید  حالا 
محدودیت های  شدن  برداشته  و  کشوری  هواپیمایی 
کرونایی قیمت بلیت هواپیما کاهش خواهد یافت یا 
آنکه ایرلاین ها به گرانفروشی خود و متولیان به سکوتشان 

ادامه خواهند داد؟

قیمت بلیت هواپیما؛

همچنان به کام ایرلاین ها و به زیان مردم!

باذن الله...

هادی شجاع از رزمندگان اسلام بود که هم زمان با ایام 
حرم  از  دفاع  در   ۹۴ سال  حسینی  عاشورای  و  تاسوعا 
حضرت زینب)س( خون پاکش به زمین ریخت و شهید 
شد. مجید طاهری قریب 10 سال با هادی شجاع در حوزه 
مقاومت بسیج همکاری و فعالیت داشته است. طاهری 

دقایقی به بیان خاطراتش با این شهید عزیز پرداخت.

آخرین دیدارم با هادی

آخرین دیدارم با هادی 30 روز قبل از عروسی  اش بود، در 
آن روز بیشتر از مراسم عروسی  اش صحبت کرد و از سفر 
به سوریه حرفی نزد، شهید شجاع مسئول عملیات حوزه 
بسیج بود، در آن ایام بسیاری از اوقات را در حوزه با هم 
بودیم و گاهی شب تا صبح را کنار هم سپری می  کردیم.

باید انتقام شهید بیضایی را تکفیری ها بگیرم

اینکه جذب سپاه شود و در بسیج ویژه  از  هادی قبل 
شروع به فعالیت کند، خیلی مشتاق بود که به سوریه 

برود، شهید شجاع توسط شهید محمودرضا بیضایی که 
از بچه پ های اسلامشهر بود و 2 سال پیش در سوریه به 
شهادت رسید آموزش نظامی دید و ارادت ویژه ای به این 
شهید داشت. وقتی خبر شهادت محمودرضا را شنید بغض 
عجیبی گلویش را گرفته بود، سپس گفت: »باید انتقام 

شهید بیضایی را از این تکفیری ها بگیرم.«

وظیفه ماست با برخورد مناسب این ها را اصلاح کنیم

در ایست بازرسی  هایی که برگزار می  کردیم خیلی خوش رو، 
خوش خنده و مهربان بود، از هر کدام از رفقایش بپرسید 
اولین نکته ای که از این شهید به یادشان می آید لبخندی 
بود که همیشه بر صورتش حک شده بود و رنگ و بوی 
شهدا را داشت. در برنامه های ایست و بازرسی ای که در 
اسلامشهر می گذاشتیم وقتی مجرم یا متهمی را دستگیر 
می کردیم به هیچ وجه اهانت نمی  کرد و می  گفت وظیفه 

ماست با برخورد مناسب این ها را اصلاح کنیم.

بفرمایید تا زمان عروسی را عقب تر بیاندازم

در بسیاری از رزمایش ها با هم بودیم آنقدر جهاد را دوست 
داشت که به سردار نصیری گفته بود اگر بحث ازدواجم 
مانع اعزامم به سوریه است بفرمایید تا زمان عروسی را 
عقب تر بیاندازم. قبل از شهادت 3 بار به سوریه سفر کرده 

بود و خانواده اش از این موضوع بی خبر بودند.

دلم نمی خواست راه تمام شود

تازه نامزد کرده بود و زنگ زد گفت ماشینم خراب شده اگر 
می توانی بیا ماشین را به تعمیرگاه ببریم با یک وانت 
رفتم پیشش و ماشین را با یک طناب بستیم و مسیر 20 
دقیقه ای را 2 ساعته طی کردیم در راه به قدری شوخی کرد 
و آنقدر ماشین بیچاره اش را مسخره کرد کلی خندیدیم و 

خوش گذشت دلم نمی خواست راه تمام شود.

این عکس را برای همیشه نگه دار مادر

وقتی خبر شهادتش را شنیدم رفتم منزلشان و مادرش را 
دیدم و عکس شهید بیضایی بر دیوار اتاق نصب بود به 
مادر شهید شجاع گفتم هادی می گفت می  خواهم انتقام 
شهید بیضایی را بگیرم. مادرش همینطور که اشک می 
ریخت گفت وقتی آقای بیضایی به شهادت رسید عکس 
را روی دیوار اتاق زد و سفارش کرد این عکس را برای 
همیشه نگه دار مادر، شهید بیضایی به گردن من خیلی 

حق داشته است.

رضا شاعری

  نویسنده

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »حلیمه شب روا«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

تهران

هرمزگان

»رئیس دادگاه کهریزک«مطرح کرد:

ادامه دستگیری ها در شهرداری 
کهریزک؛ 1۵ نفر بازداشت شدند

به  اشاره  با   ، کهریزک  دادگاه  رئیس  پیرسرایی  ناصر  آرش 
کرد:  اظهار  عوامل شهرداری کهریزک  از  نفر  دستگیری ۱۵ 
در راستای بررسی پرونده فساد شهرداری کهریزک ۱۵ نفر از 

متهمان و کارکنان شهرداری دستگیر شدند.
وی گفت: اتهام افراد دستگیر شده اختلاس، ارتشاء، مساعدت 
در اخذ رشوه، مذاکره برای وصول وجه و تحصیل مال نامشروع 

و کلاه برداری از شهرداری است.
رئیس دادگاه کهریزک ادامه داد: ۱۵ نفر تاکنون در این زمینه 

دستگیر شدند که اغلب از کارکنان و پیمانکاران بودند.
پیرسرایی در پایان خاطرنشان کرد: تحقیقات در زمینه بررسی 
پرونده فساد در شهرداری کهریزک ادامه دارد و امکان ارائه 
توضیحات دقیق تر منوط به بررسی های بیشتر در این زمینه 
است.گفتنی است؛ بیستم مهرماه سال جاری نیز ۷ متهم 
از کارکنان شهرداری کهریزک و واسطه های مرتبط به دلیل 
اعمال  و  غیرمجاز  سازهای  و  ساخت  زمینه  در  همکاری 

رفتارهای نامتعارف دستگیر و بازداشت شدند.

»رئیس کل دادگستری هرمزگان« خبر داد:

140هزار تن روغن وارداتی 
دپوشده با ضرب الاجل قضایی 

ترخیص شد
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از آغاز روند ترخیص 
و بارگیری ۱۴۰هزار تن روغن خوراکی وارداتی دپوشده در 
گمرک شهیدرجایی بندرعباس در پی ضرب الاجل دستگاه 

قضایی خبر داد.
علی صالحی رئیس کل دادگستری استان هرمزگان اظهار 
دستگاه  توسط  تعیین شده  ضرب الاجل  پی  در  داشت: 
قضایی برای ترخیص 140هزار تن روغن خوراکی دپوشده در 
گمرک شهیدرجایی بندرعباس، روند ترخیص و بارگیری این 

محموله بزرگ آغاز شده است.
وی در ادامه افزود: در راستای احقاق حقوق عامه و به منظور 
نظارت بر بازار و تعدیل قیمت ها، 140هزار تن روغن خوراکی 
وارداتی موجود در انبارهای گمرک شهیدرجایی بندرعباس 
از مدت مدیدی بلاتکلیفی و عدم ترخیص توسط  پس 
صاحبان کالا، هم اکنون به وسیله کامیون های سنگین و 
نیمه سنگین در حال بارگیری و ارسال به مناطق مختلف 

کشور است.
وی تصریح کرد: بنابر گزارش کارشناسان و مسئولان مربوطه 
درصورت ادامه معطلی در روند ترخیص، این محموله بزرگ 
این  قرار می گرفت که  تاریخ مصرف  انقضای  در معرض 
موضوع با توجه به تخصیص ارز دولتی به واردکنندگان و 
همچنین هزینه های نگهداری در گمرک منجر به تحمیل 

خسارت قابل توجهی به بیت المال می شد.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین ضمن 
این  در  که  متولی  دستگاه های  همکاری  از  قدردانی 
داشته اند  را  لازم  همکاری  قضایی  مسئولین  با  رابطه 
قضایی  دستگاه  ورود  با  خوشبختانه  کرد:  خاطرنشان 
دستگاه های  خوب  همکاری  نتیجه  در  و  موضوع  به 
اجرایی و صاحبان کالا و البته با اطلاع رسانی به موقع 
موضوع از طریق رسانه ها به ویژه صداوسیما هم اکنون 
در کمتر از چهار روز پس از ضرب الاجل تعیین شده، با 
ترخیص این محموله بزرگ، از تحمیل خسارات ناشی از 
تأخیر به وجودآمده به بیت المال و تجار و واردکنندگان، 

جلوگیری شد.

لرستان

سرهنگ همایون بخشی فرمانده یگان حفاظت امور اراضی 
استان لرستان با حضور در صدا و سیمای مرکز لرستان به 
تشریح و تبیین فعالیت ها و برنامه های یگان حفاظت 
امور اراضی استان لرستان پرداخت. سرهنگ همایون بخشی 
گفت: با افزایش رشد جمعیت و محدودیت منابع آب و 
خاک امکان جایگزینی در کشور نیست از طرفی اقدامات 
برای تغییر کاربری و خرد کردن زمین های  سودجویانه 
کشاورزی و ساخت و ساز غیر مجاز متاسفانه در 2 دهه اخیر 

رشد بیشتری داشته است.
سرهنگ همایون بخشی افزود: لذا سازمان امور اراضی کشور 
در جهت عمل به منویات مقام معظم رهبری و اجرای 
اندازی  بار راه  سیاست های کلان کشور، برای نخستین 

گشت های حفظ اراضی کشاورزی را در دستور کار قرار داد، 
سپس در سال 1397 بر اساس ماده 35 قانون احکام کشور 

یگان حفاظت امور اراضی کشور رسماً شروع بکار کرد.
فرمانده یگان حفاظت امور اراضی استان لرستان به موضوع  

کشاورزی  اراضی  حفاظت  یگان  اهداف 
ضریب  افرایش  گفت:  و  پرداخت 

و  زراعی  اراضی  حفاظتی  پوشش 
باغی، برخورد سریع و پیشگیرانه با 
تغییر کاربری غیرمجاز، کاهش زمان 
رسیدگی به تخلفات از مرحله توقف 

عملیات تا صدور و اجرای 
احکام و دستورات 

قضایی،ترویج 
از  حفاظت 

و  زمین 

آموزش های عمومی، اجرای بهینه قوانین و مقررات اراضی 
کشاورزی پرداخت. همچنین سرهنگ همایون بخشی با 
اشاره به پایش مستمر اراضی زراعی و باغی با گشت زنی و 
حضور شبانه روزی در عرصه ها، ارتباط با سامانه 131، صدور 
و ابلاغ اخطاریه به متخلفان،همکاری دوسویه با سایر یگان 
ها و گشت های حفاظتی در جهت حفاظت محیط 
زیست، منابع طبیعی،منابع آب و....، نظارت بر اجرای 
طرح های دارای مجوز تغییر کاربری، آگاهی بخشی و 
آموزش و انجام فعالیت های ترویجی و اطلاع رسانی 
، اقدام به برخورد قانونی و جلوگیری از تداوم ساخت 
و ساز غیر مجاز در اراضی کشاورزی  به عنوان وظایف 
یگان حفاظت امور اراضی کشاورزی پرداخت. فرمانده 
یگان حفاظت امور اراضی استان لرستان در پایان 
ضمن تشکر و قدردانی از زحمات شبانه روزی 
پرسنل یگان حفاظت امور اراضی استان 
در  کرد  درخواست  مردم  از  لرستان 
ساخت  هرگونه  مشاهده  صورت 
و ساز غیر مجاز را به سامانه 
اطلاع   131 مردمی  ارتباط 

رسانی و گزارش کنند.

»فرمانده یگان حفاظت امور اراضی استان لرستان« مطرح کرد:

تغییر کاربری و ساخت و ساز غیر مجاز در 2 دهه اخیر رشد بیشتری داشته است

»مجتبی عبدالهی« استاندار البرز شد
در جلسه هیأت دولت به ریاست آیت الله رئیسی، استاندار 
منتخب استان البرز، از هیأت وزیران رأی اعتماد گرفت. اعضای 
دولت پس از بررسی برنامه ها و سوابق اجرایی و مدیریتی استاندار 
پیشنهادی وزارت کشور، مجتبی عبدالهی را به عنوان استاندار البرز، 

تعیین کرد.

فرمانده مرزبانی استان بوشهر از کشف بیش از ۱۸۰ میلیارد 
ریال کالای قاچاق در آب های خلیج فارس استان بوشهر از 
۵ فروند شناور خبر داد. سرهنگ یدالله شرفی با بیان اینکه 
مبارزه با قاچاق کالا همواره در صدر برنامه های مرزبانی 
قرار دارد اظهار داشت: با توجه به انتخاب شعار »تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« از سوی مقام معظم رهبرى 
نیروی انتظامی، مرزبانی و دریابانی تدابیر ویژه به منظور 
حمایت و پشتیبانی ویژه از تولیدکنندگان در نظر گرفته و 

تلاش های خود در این حوزه را مضاعف کردند.
وی از شناسایی محموله های قاچاق کلان در آب های 
خلیج فارس محدوده استان بوشهر خبر داد و بیان کرد: 

مأموران مرزبانی استان بوشهر موفق شدند با توقیف 
5 فروند شناور در آب های استان بوشهر حدود 40 هزار 
لیتر سوخت و انواع تجهیزات و کالاهای قاچاق کشف 

کنند.
فرمانده مرزبانی استان بوشهر از کشف بیش از 42 هزار 
لوازم جانبی موبایل، 4 هزار دست پوشاک و 141 هزار عدد 
لوازم التحریر خبر داد و تصریح کرد: مقادیر معتنابه لوازم 
آرایشی، کفش، نوشیدنی انرژی زا و صدها قلم کالا دیگر 

قاچاق از 5 فروند شناور یاد شده کشف شد.
شرفی ارزش کالاهای کشف شده قاچاق را 181.8 میلیارد 
ریال دانست و خاطر نشان کرد: در این راستا 15 متهم و 

قاچاقچی دستگیر و تحویل مقامات قضایی استان بوشهر 
شد.

وی از برقراری امنیت پایدار در نوار ساحلی و مرز دریایی 
استان بوشهر خبر داد و تصریح کرد: با تلاش شبانه روزی 
مرزبانان مستقر در نقاط مختلف مرزهای دریایی استان 
به ویژه ساحل نشینان  مردم  برای  رفاه  و  امنیت  بوشهر، 

فراهم شده است.
فرمانده مرزبانی استان بوشهر همکاری مردم مرزنشینان 
در اجرا مأموریت ها و برقراری امنیت را مورد ستایش قرار 
داد و تأکید کرد: پیشرفت اقتصادی با جلوگیری از کالای 

قاچاق و حمایت مردم از کالای ایرانی محقق می شود.

»فرمانده مرزبانی استان بوشهر« خبر داد:

بیش از ۱۸۰ میلیارد ریال کالای قاچاق از ۵ شناور در استان بوشهر کشف شد

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

البرز

معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش 
البرز با اشاره به اهمیت سلامت دانش آموزان گفت: تا کنون 
بیش از ۸۴ درصد دانش آموزان این استان علیه ویروس 
کرونا واکسینه شده اند. فرشید علیزاده، افزود: تاکنون ۱۸۶ 
هزار و ۸۸۸ دانش آموز دوره اول و دوم متوسطه از مجموع 

۲۲۰ هزار نفر جامعه هدف واکسن زده اند.
وی با اشاره به اینکه طرح واکسیناسیون دانش آموزان در 
استان بدون هیچ مانعی از هفته اول مهرماه سال جاری 
درحال انجام است، خاطرنشان کرد: به دانش آموزان پایه های 
همانند  سینوفارم،  واکسن  نوبت   ۲ دوازدهم  تا  هفتم 

بزرگسالان تزریق می شود.
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش 
به  توجه  با  آموزان خواست  دانش  و  ها  خانواده  از  البرز 
شروع آموزش حضوری در مدارس البرز، دانش آموزان باقی 
مانده به همراه والدین هرچه سریع تر به مراکز تجمیعی 

واکسیناسیون مراجعه کنند.
علیزاده تصریح کرد: لازم است دانش آموزان پس از دریافت 
واکسن کرونا نگاه عادی انگاری نسبت به شیوع ویروس 

کرونا نداشته باشند و همچنان دستورالعمل های بهداشتی 
و استفاده از ماسک را رعایت کنند.

وی با بیان اینکه تزریق واکسن برای دانش آموزان اختیاری 
است، اضافه کرد: برای بازگشایی ایمن و مطلوب مدارس 
البرز به صورت تدریجی و ترکیبی به همراهی دانش آموزان و 

والدین در استان نیازمند هستیم.
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش البرز 
یادآورشد: اطلاع رسانی لازم به منظور ترغیب دانش آموزان به 
واکسینه شدن علیه بیماری کووید ۱۹ در بستر شبکه شاد 
و پیامک برای اولیای دانش آموزان از طریق مدارس محل 

تحصیل آنان همچنان ادامه دارد.
وی عنوان کرد: از زمان شیوع ویروس کرونا تاکنون  دانش 
آموزان از آموزش حضوری محروم بوده اند و با وجود تلاش  
شبانه  روزی معلمان و ارائه آموزش به صورت مجازی و 
غیرحضوری، صدمات زیادی به تعلیم و تربیت دانش آموزان 

وارد شده است.
علیزاده افزود: مهمترین عامل قطع زنجیره بیماری کووید ۱۹، 
تزریق واکسن و توجه به دستورالعمل های بهداشتی از جمله 

ماسک زدن و رعایت فاصله گذاری اجتماعی است.
وی تاکید کرد: تا کنون بیش از ۹۵ درصد فرهنگیان استان 
نیز واکسینه شده اند و دانش آموزان و فرهنگیانی که هنوز 
واکسن نزده اند می بایست هرسه روز یکبار تست کرونا دهند 

تا بتوانند در مدرسه حضور پیدا کنند.

»معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش البرز« خبر داد:

۸۴ درصد دانش آموزان البرز واکسینه شدند

بوشهر
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فرهنگی
ترکیبات طبیعی موثر برای انهدام سنگ های کلیوی!

آب لیمو یک روش موثر و در عین حال آسان برای پیشگیری از ابتلای به سنگهای کلیوی در افراد مستعد و همینطور کند کردن رشد سنگ های 
جدید در بیماران کلیوی عنوان شده است. آب ریحان؛ ریحان حاوی اسید استیک است که به تجزیه سنگهای کلیوی و کاهش درد یاری میرساند. 
آب ریحان حاوی مواد آنتی اکسیدانی و عوامل ضد التهابی قوی است که در حفظ سلامت دستگاه ادراری و کلیه موثر هستند. همچنین سرکه سیب 
سبب تسریع حل شدن سنگهای کلیوی میشود. علاوه بر شست و شوی کلیه ها، سرکه سیب میتواند به کاهش درد ناشی از دفع سنگهای کلیوی نیز 
کمک کند. در صورت مصرف بی رویه سرکه سیب، عوارضی نظیر کاهش سطح پتاسیم خون و افزایش احتمال پوکی استخوان محتمل خواهند بود.

موسیقی

حیات دوباره اجراهای زنده 
موسیقی از آذرماه

کنسرت های زنده موسیقی از اسفندماه ۹۸ همزمان با شیوع 
ویروس کرونا ناچار به توقف فعالیت شدند؛ اجراهای زنده علاوه 
بر اینکه منبع درآمد تعداد زیادی از هنرمندان و دست اندرکاران 
برگزاری کنسرت ها و خانواده های شان بود، نشاط را به جامعه 

تزریق می کرد.
در این میان البته تعدادی از موسیقیدانان و خوانندگان به 
اجراهای آنلاین روی آوردند که این اتفاق مثبت در نوع خود، 
نویدی برای ورود متفاوت اجراهای زنده موسیقی به دنیای 
مجازی بود. حال پس از ماه ها دوری و دلتنگی اهالی بزرگ 
موسیقی و طرفداران شان، و با توجه به واکسیناسیون بخش 
بزرگی از جمعیت کشور، اخبار خوشی از شروع دوباره کنسرت 

ها به گوش رسید.
در این زمینه محمود شالویی، سرپرست معاونت هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی اعلام کرده بود که چراغ کنسرت ها 
به زودی روشن می شود و گروه ها، تهیه کنندگان و کنسرت 
گذارها می توانند درخواست های خود را به دفتر موسیقی 

وزارت فرهنگ ارسال کنند.
شالویی در حالی این مباحث را مطرح کرد که سه شنبه ۱۱ آبان 
ماه جلسه هم اندیشی به منظور از سرگیری اجراهای صحنه ای 
موسیقی با حضور شرکت های برگزارکننده و نماینده سالن های 
برگزاری اجراها به ریاست محمد اله یاری فومنی، سرپرست دفتر 

موسیقی برگزار شد.
جامعه  برای  خوشی  اخبار  دهنده  نوید  که  جلسه  این  در 
موسیقی کشور بود، سرپرست دفتر موسیقی به تلاش های 
معاونت هنری و وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در ماه اخیر برای 
آغاز اجرای های موسیقی، رونق اقتصاد هنر و پیگیری های 

وزارت ارشاد از ستاد ملی کرونا اشاره کرد.
توسعه واکسیناسیون عمومی، تغییر رنگ کرونایی در عموم 
استان ها از قرمز به نارنجی، زرد و آبی، بهره مندی از ظرفیت 
۵۰ درصدی سالن ها در کنار رعایت دقیق دستورالعمل های 
بهداشتی، آغاز سایر فعالیت های اجتماعی و فرهنگی هنری 
مانند سینماها، تئاتر، رستوران ها، همایش ها و نمایشگاه ها از 
موارد دیگری بود که در این جلسه مورد گفت و گو قرار گرفت.

در همین زمینه محمدحسین توتونچیان، مدیر یکی از سایت 
های فروش بلیت کنسرت در گفت و گویی با ایرنا اعلام کرد 
که بهای بلیت های اجراهای زنده موسیقی در تهران زیر ۴۰۰ 
هزار تومان و کمتر از قیمت بلیت های کنسرت های کیش در 
نظر گرفته می شود. وی همچنین به این نکته اشاره کرده بود 
که سالن های برگزار کننده کنسرت موظف شدند شیوه نامه های 
بهداشتی مانند قرار دادن دستگاه های مجهز به تهویه و ضد 
عفونی کننده، اجباری کردن استفاده از ماسک حین ورود و 
خروج افراد به سالن ها و سرعت بخشیدن به ورود و خروج 

افراد و حفظ فاصله را رعایت کنند. 
پیگیری های خبرنگار فرهنگی ایرنا از دفتر موسیقی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی حاکی از آن است که هنوز درخواستی 
برای برگزاری کنسرت ها به این دفتر ارسال نشده و پیرو آن، 
این حال حیات  با  است؛  نشده  تاکنون صادر  مجوزی هم 
اجراهای زنده موسیقی بعد از دو سال از آذرماه از سر گرفته می 
شود و خانواده موسیقی و علاقه مندان بار دیگر کنار هم قرار 
می گیرند. در دورانی که شیوع کرونا باعث تعطیلی کنسرت 
های موسیقی در کشور شد، تعداد زیادی از خوانندگان پاپ 
کشورمان برای زنده نگه داشتن اجراهای خود پا به کشورهای 
دیگر گذاشتند و برای ایرانیان خارج از کشور کنسرت برگزار می 
کردند، این امیدواری وجود دارد که با ادامه روند واکسیناسیون 
در کشور، جانی تازه به کنسرت ها بخشیده شود و بار دیگر 

شاهد اجراهای پر شور صحنه ای خوانندگان باشیم.

سینما و تئاتر

با انتخاب فیلم مستند مشق امشب اثر اشکان نجاتی و 
مهران نعمت اللهی در بخش »Luminous« سی و چهارمین 
جشنواره بین المللی فیلم مستند آمستردام )ایدفا( که با 
نگاهی به فیلم مشق شب ساخته شده است، اثر عباس 
کیارستمی کارگردان صاحب نام سینمای ایران بعد از حدود 
سی سال در این جشنواره دوباره به روی پرده سینما خواهد 

رفت.
جشنواره جهانی فیلم مستند آمستردام با نام اختصاری 
»ایدفا« بزرگترین و معتبرترین جشنواره فیلم مستند در 
سراسر جهان شناخته می شود که از سال ۱۹۸۸ به صورت 
سالانه در شهر آمستردام هلند برگزار می شود. این جشنواره 
معتبرترین رویداد سالانه سینمای مستند جهان و مورد 
تایید آکادمی اسکار است. سی و چهارمین جشنواره بین 
المللی فیلم مستند آمستردام »ایدفا« از ۲۶ آبان تا ۷ آذرماه 
۱۴۰۰ برگزار خواهد شد، محل نمایش آثار مستند قابل فهم، 
خلاقه و بدیع و آثاری است که بینش جدیدی به جامعه 

ارائه می دهند.
مشق شب ساخته عباس کیارستمی محصول سال ۱۳۶۷ 
است که تحقیقی است تصویری و مصور درباره تکالیف 

شب بچه ها که به مشق شب مشهور است.
کیارستمی در برهه ای که خودش درگیر کمک کردن به 
پسرش برای انجام تکالیف بود به فکر ساخت این فیلم 
افتاد. این فیلم مورد انتقاد بسیاری از مسئولان ایرانی 
قرار گرفت. در این میان از کیارستمی نقل شده است که 
در پاسخ به انتقاد یکی از معاونان وقت وزارت آموزش 
و پرورش گفته بود: »ما هنرمندان، چشم بینای جامعه 
هستیم و بعضی چیزها را پیش از دیگران می بینیم. گاهی 
متوجه یک خطر می شویم و گاهی خبر از یک رویداد خوب 

می دهیم. ممکن است این اخبار برای عده ای خوشایند و 
برای گروهی ناخوشایند باشد. ما را نباید به خاطر آنچه 
می بینیم مؤاخذه کنید بلکه باید برای آنچه دیده ایم چاره ای 

بیندیشید.«
در این فیلم دانش آموزان یک به یک در برابر دوربین ظاهر 
می شوند و پاسخ پرسش های کیارستمی را که خودش 
نقش مصاحبه گر را ایفا کرده است، می دهند. کیارستمی 
برای آن که فیلمش جنبه آموزشی بیشتری داشته باشد 
آماری ارائه می دهد که دانستن آن جالب است؛ ۳۷ درصد 
به تکالیف  به دلیل بی سوادی نمی توانستند  از والدین 
فرزندانشان رسیدگی کنند. عده ای از والدین باسواد به دلیل 
خستگی، بی حوصلگی و گرفتاری های روزمره می خواستند 
بار انجام تکالیف مدرسه فرزندانشان از دوششان برداشته 
شود. در جایی از فیلم نیز برای آن که نگاه بی طرفانه به 

مشکلات دانش آموزان نشان داده شود، از زبان پدر یکی از 
دانش آموزان به مقایسه ساختار آموزش و پرورش ایران با 
سایر کشورها پرداخته می شود و لزوم بازنگری را فریاد زده 
و می کوشد اشتباهات ساختار آموزش و پرورش در مدارس 

ایران را به مسئولان مربوطه یادآوری کند.
مشق امشب به کارگردانی اشکان نجاتی و مهران نعمت 
از فیلم های  به فیلم مشق شب یکی  با نگاهی  اللهی 
ماندگار عباس کیارستمی، لایه های پنهان مسائل آموزشی 
و پرورشی دانش آموزان ایران را به تصویر می کشد که از 
نگاه جامعه به دور مانده است. در خلاصه این فیلم آمده 
است: »مدرسه به درد نمی خوره.. « عرضه و پخش بین 
المللی فیلم مشق امشب به عهده محمد اطبایی )مستقل 

های ایرانی( است.
از جمله عوامل مشق امشب می توان به طراح و کارگردان: 
اشکان نجاتی و مهران نعمت اللهی، مدیر فیلمبرداری: 
حامد فرشته حکمت، صدابردار: فرید پیرایش، صداگذار: 
سیدرضا گدازگر، تدوین: وحید گلستان، دستیار تدوین: 
مطهره روحی نیا، مدیر تولید: منصور غلامی، طراح تیتراژ: 
تیتراژ: محمد مهرانفر،  اجرایی  پارسانژاد، دستیار  کورش 
برنامه ریز: مرجان پروین حسینی، منشی صحنه: مهسا 
معارف خواه، اصلاح رنگ و نور : فربد جلالی، ساخت تیزر: 
ماهک منصوریان، عکاس: غلامرضا بهرامی، الناز افتخاری 
و زهره لطفی، طراح سایت: ایمان نعمت اللهی، مترجم: 
صنم کلانتری، زیرنویس: پوریا صدر، مدیر تدارکات: حسین 
کریمی، طراح پوستر: سیدجعفر ذهنی، طراح عنوان فیلم: 
سعید سلیمی، اجرای نوشته عنوان: ماهان خوشیار، روابط 
عمومی: آزاده فضلی، تهیه کننده: اشکان نجاتی و مهران 

نعمت اللهی، پخش بین الملل: محمد اطبایی هستند.

نمایش همزمان »مشق شب« و »مشق امشب« در معتبرترین جشنواره مستند)ایدفا(

با نهایی شدن نمایش ۲ فیلم جدید برای اکران در سینماهای 
سراسر کشور همزمان با دی ماه به نظر می رسد ترافیک اکران 
بار دیگر به سینماها بازگشته است. در جلسه روز یکشنبه ۱۶ 
آبان ماه شورای صنفی نمایش اکران دو فیلم جدید ازدواج 

جنجالی و عطر شیرین عطر تلخ از دی ماه قطعی شد.
با نهایی شدن نمایش این دو فیلم در کنار ۶ فیلم دیگری که 
از چهارشنبه این هفته تا پایان آذر ماه قرار است در سینماها 
اکران شود به نظر می رسد ترافیک نمایش فیلم های جدید 

در سینماها بار دیگر و بعد از شیوع کرونا بازگشته است.
بنا براین گزارش، قرار است فیلم سینمایی منصور ساخته 
سیاوش سرمد از ۱۹ آبان ماه، صحنه زنی ساخته علیرضا 
صمدی از ۲۴ آذرماه و ازدواج جنجالی ساخته اصغر نصیری 
و عطر شیرین عطر تلخ کارگردانی ناصر محمدی از یکم دی 

ماه به نمایش دربیایند.
یوسف تیموری، سولماز حصاری، یاسمین خلخالی، سالار 
راد، محمدرضا داودنژاد، فاطمه شکری،  اسمی و خشایار 
امیرحسین داودی و محمد شیری همراه با محمد بهجتی، 
بهروز بابانژاد گروه بازیگران فیلم سینمایی ازدواج جنجالی را 

تشکیل می دهند.
ازدواج جنجالی مضمونی کمدی دارد و داستان دختر و پسر 
جوانی را روایت می کند که در یک آژانس هواپیمایی مشغول 
فعالیت هستند و قصد دارند با یکدیگر ازدواج کنند. در این 
میان خانواده های آنها برای این وصلت شرطی می گذرانند که 

خط اصلی داستان فیلم را تشکیل می دهد.
همچنین فیلم سینمایی عطر شیرین عطر تلخ داستان 
زندگی دختر و پسر جوانی با دو سبک زندگی متفاوت را 
روایت می کند که بی توجه به باورهای خانواده دل به یکدیگر 
می بندند و کاستی های زندگی را با وجود هم پر می کنند اما…

بهاره افشاری، دانیال عبادی، شراره دولت آبادی، پرویز تاییدی، 
پوراندخت مهیمن، ایرج میرزایی، مهدی امیرحسینی، فهیمه 
احمدپور و مهتا سیدیان بازیگران فیلم سینمایی عطر شیرین 

عطر تلخ هستند.

کریس کلمبوس کارگردان دو سری اول هری پاتر می گوید 
که هیچ نیازی به دوباره ساختن این فرانچایز وجود ندارد. 
کریس کلمبوس، کارگردان تحسین شده دو اقتباس اول 
هری پاتر می گوید که فکر نمی کند این فرانچایز محبوب نیاز 
به بازسازی داشته باشد. پس از هشت سری از ساخت این 
فیلم و ۲۴ سال پس از انتشار اولین رمان هری پاتر نوشته 
جی کی رولینگ، سرانجام این فیلم در سال ۲۰۱۱ به پایان 
رسید و در آن سال ها، یک سریال اسپین آف و یک نمایش از 

این مجموعه موفق ساخته شد.
با وجود این اخبار و حاشیه ها، ظرفیت های ساخت دوباره 
این مجموعه وجود دارد؛ هرچند که برخی از ستاره های 
اصلی فیلم، تحقق این موضوع را اجتناب ناپذیر می دانند و 
فکر بازیگران جدید که نقش هری، هرمیون و ران را بازی 
می کنند، بسیاری از طرفداران این مجموعه را ترسانده است. 

کریس کلمبوس کارگردان ۶۳ ساله این مجموعه سینمایی 
اما، می گوید هری پاتر نیازی به بازسازی ندارد.

اظهارات کلمبوس در حالی مطرح می شود که طبق گزارش ها، 
ساخت مجموعه تلویزیونی هری پاتر همچنان در HBO ادامه 
این  به گیمر ها  ویدئویی »میراث هاگوارتز«  بازی  و  دارد 
فرصت را می دهد که ۱۰۰ سال قبل از ماجراجویی های هری 

و دوستانش را کشف کنند.
با توجه به مصاحبه های اخیر این فیلمساز، به نظر می رسد 
که در صحبت های او یک نوع ناامیدی وجود دارد و این 
موضوع قابل درک است چراکه برای رساندن فرانچایز فیلم 
هری پاتر به جایگاه امروزی اش زحمات زیادی کشیده شده 

است.
»تنها در خانه«، نمونه بارزی از بازسازی های ناموفق است 
که کریس کلمبوس کارگردانی دو سری اول آن را به عهده 

داشته است؛ و انتشار تریلر جدیدی از این فیلم، واکنش 
منفی منتقدان و همچنین طرفداران این فیلم را به دنبال 

داشته است.

مصوبات شورای صنفی نمایش؛

از  ۲ فیلم دیگر برای اکران تا بازگشت ترافیک

»هری پاتر« بازسازی می شود؟
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در هفته پنجم سی و پنجمن دوره رقابت های لیگ برتر 
والیبال مردان باشگاه های کشور، تیم فولاد مبارکه سپاهان در 
سالن شش هزار نفری حماسه ۲۵ آبان ورزشگاه نقش جهان 
اصفهان میزبان تیم لبنیات هراز آمل بود که درنهایت موفق 
شد با نتیجه 3بر1 با ست شماری ۲۵/۱۸- ۲۵/۲۰ - ۲۵/۲۷ 
-۲۵/۲۲ به برتری دست پیدا کند و با 14 امتیاز همچنان در 

صدر جدول باقی بماند.
ستاره های والیبال ایران در این فصل از مسابقات باشگاه های 
برتر کشور تا حدودی بطور مساوی در تیم ها حضور پیدا 
کرده اند و در برخی از تیم ها از بازیکن خارجی هم بی بهره 
نیستند که بازی ها تا حدودی پایاپای انجام می شود. در این 
میان از نظر بکارگیری از بازیکنان ملی پوش و صاحب نام در 
تیم های شهرداری ارومیه، لبنیات هراز آمل، فولاد سیرجان، 
شهداب یزد و فولاد مبارکه سپاهان بیشتر به چشم می خورند 
و از مدعیان پروپاقرص این دوره از رقابت ها هستند. البته 
والیبال در آذربایجان بطور کلی و در اصفهان و مازندران تا قبل 
از تقسیم های استانی بطور اخص از قدمت زیادی برخوردار 
بوده و دارای تیم های مطرح در مسابقات قهرمانی کشور، 
جام کوروش کبیر و باشگاهی حرف های زیادی برای گفتن 

داشتند.

والیبال اصفهان سابقه دیرینه ای در کارنامه دارد و در سالهای 
دور تیم هابی تحت عنوان تربیت، شاهین، خانه جوانان، 
دارایی، دخانیات، هما، فلات ایران، رهبری جوانان، پاس، برق، 
پلی اکریل، خیریه همدانیان، صنایع دفاع)هسا( فولاد مبارکه و 
ذوب آهن و همچنین عبداله خانی، امیر کبیر و باربج اسانس 
از کاشان در مسابقات کشوری و لیگ داشته که صاحب 
بازیکنان بسیار خوبی نیز بودند و در رقابت های قهرمانی کشور 

تا مرز نایب قهرمانی و قهرمانی هم پیش رفتند.
امامتاسُفانه از ماه های آخر دهه ۸۰ با انحلال تیم ذوب آهن 
تا دو سه سال پیش اصفهان تیمی در لیگ برتر نداشت تا 
اینکه به لطف توجه ویژه مدیران فولاد مبارکه و هیئت مدیره 
و مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان که حامی ورزش، 
به ویژه تیم های توپی هستند، والیبال اصفهان جانی دوباره 
یافت و تیم قدرتمندی را تشکیل داد و با استفاده از نیروهای 
جوان بومی و ملی پوشان با تجربه پای به میدان رقابت های 
لیگ برتر گذاشت که در حال حاضر در صدر جدول قرار دارد. 
شک نکنید که دیدار تیم های یاد شده که برای قهرمانی 
بسته شده اند سخت و دشوار خواهد بود وبه راحتی تسلیم 
شدنی نیستند و همین امر باعث می گردد بازی های سختی را 
پیش رو داشته باشند به ویژه در بازی های خارج از خانه. اگرچه 
وقتی بازی ها تماشاگر نداشته باشد فرقی نمی کند که در خانه 

باشد و یا بیرون از خانه!
تیم فولاد مبارکه سپاهان با نتایجی که تا پیش از این بازی 
گرفته، حاضر نبود در بازی با تیم هراز آمل بازنده باشد، تیمی 
که در ورامین و در بازی روز چهارشنبه گذشته )۱۲ آبان ماه( 
در مصاف با تیم شهرداری ورامین بازی سخت و سنگین پنج 
ست را پشت سر نهاده بود، البته حریف سپاهان نیز همین 
شرایط را در دیدار با تیم سایپای تهران داشته است، منتها 
روی کاغذ برگ برنده دست شاگردان محمدی راد بود که از 
بازیکنان ذخیره خوبی برخوردار بود. به هر حال هر دو تیم در 
این دیدار بازی سختی داشتند و در جدالی پایاپای والیبال زیبا 

و دلچسبی را به نمایش گذاشتند. 
تیم هراز آمل با بدبیاری مواجه شده بود و علی رغم از دست 
دادن امیر خداپرستی که در تمرینات پیش از بازی از مچ پا 
دچار مصدومیت شد و نتوانست یاران بهروز عطایی را در این 
بازی همراهی کند، ست سوم را 27 بر 25 با برتری پشت سر 
نهاد و در ست چهارم  هم با برتری چهار امتیاز پیش بود 
که در امتیاز 20 دو تیم به تساوی رسیدند و متأسفانه پوریا 

خانزاده نوجوان 17 ساله آملی که فوق العاده ظاهر شده بود در 
امتیازهای پایانی ست چهارم با برخورد با محمد کاظم غفاری 
دچار آسیب دیدگی از مچ پا  شد و به خارج زمین منتقل 
گردید، رضا قرا در ترکیب هراز آمل قرار گرفت و با وجود تلاش 
قابل تحسین و همه جانبه آملی ها ست چهارم با حساب 25 
بر 22 به سود شاگردان محمدی راد به اتمام رسید و فاتح سه 

بر یک این دیدار شدند.
با چاشنی سرویس های  و  بالا  انگیزه ای  که  ها  سپاهانی 
داشتند  آغاز خوبی  غفور  امیر  قدرتی،  پرشی  و  شگفت آور 
و در دفاع روی تور و دریافت های اول و زدن آبشارهای از 
پشت خط به ویژه از منطقه دو که در تخصص امیر غفور 
بود ست های اول و دوم  را به راحتی سپری کرده بودند. در 
ست سوم دریافت های خوب تیم هراز آمل و سرویس های 
اسفندیار که سرحال و قبراق در این بازی ظاهر شده بود تیم 

سپاهان را به زحمت انداخت.
در تیم هراز آمل علاوه بر امیرحسین اسفندیار، مهدی رضایی 
و نوجوانان 17 ساله این تیم پوریا خانزاده در زدن آبشارهای 
قدرتی  علی شفیعی و محمد کاظم غفاری روی پاس های 
ناب علی رمضانی و دریافت های کم اشتباه مجتبی رحیمی 
بسیار خوب ظاهر شدند و در ست سوم  در شرایطی که 5 
امتیاز از تیم سپاهان فاصله گرفته بودند در امتیاز 25 به 
تساوی رسیدند اما از اشتباهات فردی شاگردان محمدی راد 
به امتیاز 27 دست یافتند و بازی را به ست چهارم کشاندند. 
در ست چهارم هم با بازی چشمگیری داشتند و پیشتاز بازی 
بودند اما با مصدوم شدن خانزاده در نهایت ست چهارم را 

واگذار کرد و بازنده سه بر یک شد.
تیم لبنیات هراز آمل با بازیکنان شاخصی همچون علی 
رمضانی)پاسور(، رضا قرا)کاپیتان و قطر پاسور(، امیرحسین 
علی  قدرتی(،  دریافتی  خداپرستی)دویار  امیر  و  اسفندیار 
شفیعی)سرعتی و مدافع وسط( و مجتبی یوسفی)لیبرو( 
برخوردار و بهروز عطایی سرمربی تیم ملی بزرگسالان را در 
راسُ کادر مربیگری دارد در هفته پنجم، روز یکشنبه ۱۶ آبان 
ماه از ساعت ۱۷ در مقابل حریفی قرار گرفت که مدعی عنوان 

قهرمانی است.
سابق  ملی پوش  و  صاحب نام  بازیکنان  از  سپاهان  تیم 
فرزاد  و  پزشکی  پرویز  نام های  به  باتجربه ای  بازیکنان  و 
ملابهرامی)پاسور(، امیر غفور )قطر پاسور و پشت خط زن(، 
مسعود غلامی دفاع وسط و سامان فائزی و متین تکاور)سه 
سرعتی زن( علیرضا مباشری، مجتبی میرزاجانپور و کیانوش 
حیدری و فرهاد قائمی یاران)دریافتی قدرتی( و مهدی مرندی 
و رضا اصلانی )دو لیبرو( سود می برد و از کادرفنی خوبی هم  
برخوردار است که رحمان محمدی راد را در راسُ کادرفنی دارد 
وسه مربی به نام های داود مقبلی ، حمید جعفرزاده و مهرداد 

سلطانی ایشان را همراهی می کنند.
در این بازی جنگ اصلی بین دو مربی بادانش بود،  که سابقه 
دیرینه ای در هدایت تیم های بزرگ باشگاهی و تیم ملی را 
در کارنامه دارند. تیم فولاد مبارکه سپاهان در هفته ششم 
روز چهارشنبه 19 آبان میزبان تیم پرستاره شهرداری ارومیه 
است که به واقع می توان گفت جنگ بین ستارگان والیبال 

ایران خواهد بود.

در هفته پنجم لیگ برتر والیبال مردان ایران؛

بلند پروازان سپاهان پیروز شدند

بازدید ناظران AFC از استادیوم آزادی برای میزبانی جام ملت های آسیا 2027
نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا صبح امروز با حضور در ورزشگاه آزادی از امکانات این مجموعه ورزشی دیدن کردند. 
استادیوم آزادی، ورزشگاه نقش جهان اصفهان، ورزشگاه امام رضا مشهد و استادیوم یادگار امام تبریز 4 ورزشگاهی 
هستند که فدراسیون فوتبال برای میزبانی مسابقات جام ملت های آسیای 2027 به AFC معرفی کرده است. قرار است 

نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا تا پایان هفته از 3 استادیوم دیگر بازدید و پنجشنبه تهران را ترک کنند.

شهرداری مشکین دشت در نظر دارد بر اساس مجوزهای شورای اسلامی شهر مشکین دشت بشماره ۳۲۵ مورخ 1400/7/12 نسبت به برگزاری مناقصه از طریق 
سامانه الکترونیکی دولت اقدام نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در 

سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

از چاپ آگهی اول روز دوشنبه 1400/8/10 لغایت روز دوشنبه 

1400/8/17 اسناد آماده دریافت از سامانه میباشد. 

- مهلت زمان ارائه پیشنهاد : از روز سه شنبه 1400/8/18 لغایت 

ساعت ۱۴:۰۰ روز شنبه 1400/8/29 

یکشنبه  روز  : ساعت ۱۴:۳۰  پیشنهادها  بازگشایی  زمان   -

1400/8/30

- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

- شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار میباشد.

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه بصورت ضمانت نامه بانکی 

که بمدت ۹۰ روز حداقل دارای اعتبار و قابل تمدید باشد و یا 

واریز نقدی به شماره حساب 0۱۰۷۱۹۵۲۹۲۰۰۹ نزد بانک ملی 

ایران شعبه مشکین دشت . 

- برندگان نفر اول تا سوم هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنان بترتیب ضبط خواهد شد. 

- به پیشنهادهای مخدوش، ناخوانا، مبهم ترتیب اثر داده 

نخواهد شد . 

- بارگزاری تصویر ضمانت نامه شرکت در مناقصه در سامانه 
تدارکات الزامی می باشد

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد 
مناقصه مندرج است.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات 

بیشتر در خصوص اسناد مناقصه شهرداری مشکین دشت ، 

تلفن : ۳۶۲۱۵۱۵۹ - ۰۲۶ امور قراردادها 

سایت  در   ، استانها  نام  ثبت  دفاتر  تماس  اطلاعات   -

سامانه )Www.setadiran.ir(  بخش » ثبت نام / پرفایل 

تامین کننده / مناقصه گر« موجود است.   

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/8/10 

حسین بغدادی - شهردار مشکین دشت

آگهی مناقصه عمومی شهرداری مشکین دشت از طریق سامانه الکترونیکی دولت )نوبت دوم(

توضیحاتسپرده شرکت در مناقصه به ریالمبلغ پروژه به ریالنوع پروژهردیف

1
بیمه تکمیل درمان پرسنل 

شهرداری مشکین دشت
8/700/000/000435/000/000-----------------------------

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار 
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ورزشی

فوتبال بانوان

جام باشگاه های فوتبال زنان آسیا؛ 

پیروزی تاریخی »شهرداری 
سیرجان« مقابل بنیادکار

مسابقه  اولین  در  سیرجان  شهرداری  زنان  فوتبال  تیم 
خود در جام باشگاه های آسیا روز یکشنبه مقابل بنیادکار 

ازبکستان به میدان رفت و با نتیجه پیروز شد.   
نماینده ایران در این دیدار خیلی زود به گل رسید، زهرا 
علیزاده در دقیقه پنج با توپ ربایی در محوطه ۱۸ قدم 
بنیادکار و پاس رو به عقب، موقعیت خوبی را به وجود 
آورد که رقیه جلال نسب آن  را به گل تبدیل کرد.  شبنم 
بهشت دقایقی بعد با پاس زهرا  علیزاده در موقعیت تک 
به تک با دروازه بان حریف قرار گرفت اما موفق به گلزنی 
نشد و توپ با تکل دروازبان ازبکستان راهی کرنر شد. 
عارفه سیدکاظمی دروازه بان سیرجان در دقیقه ۱۵ بازی 
موقعیت تک به تک بازیکن حریف را گرفت و مانع از باز 

شدن دروازه خود شد. 
اما   شد  بیشتر  ایران  دروازه  روی  بنیادکار  تیم  فشار 
موقعیتی جدی ایجاد نکرد تا اینکه در دقیقه ۳۳ بازی 
بازیکن حریف خطا کرد که داور  برزاجانی روی  فاطمه 
کاراچیک  کرد.  اعلام  آزاد  ضربه  و  داد  زرد  کارت  او  به 
با  او  ضربه  که  ایستاد  توپ  پشت  بنیادکار  ملی پوش 
بار  داور  بیرون رفت.  ایران  بالای دروازه  از  اختلاف کم 
دیگر برای بنیادکار ضربه آزاد اعلام کرد که کاراچیک آن  
را به سمت دروازه ایران ارسال کرد و سیدکاظمی در دو 

مرحله توپ را گرفت. 
خطای بازیکن ازبکستان پشت محوطه جریمه باعث شد 
تا داور به کاپیتان این تیم کارت زرد بدهد و برای ایران 
را  VAR صحنه خطا  از طریق  داور  اعلا کند.  آزاد  ضربه 
بازبینی و آن را تایید کرد. افسانه چترنور پشت توپ قرار 
گرفت اما ضربه او خوب نبود و به دیوار دفاعی حریف 
برخورد کرد. این نیمه سه دقیقه وقت اضافه داشت و در 
نهایت با برتری یک برصفر شهرداری سیرجان به پایان 

رسید. 
با شروع نیمه دوم بازیکن ازبکستان روی افسانه چترنور 
خطا کرد که داور به او کارت زرد داد و برای ایران ضربه 
آزاد اعلام کرد. حدیث بساط شیر توپ را ارسال کرد اما 
ضربه  سر بازیکن سیرجان خوب نبود و از بالای دروازه 
بیرون رفت. فاطمه مخدومی مصدوم شد و قادر به ادامه 
بازی نبود که مریم سلیمان پور به جای او به زمین آمد.   
موقعیتی  اما  شد  بیشتر  ایران  داوازه  بر  بنیادکار  فشار 
ایران هم دراین  دقایق به ضد  نیاورد.  جدی به وجود 
بود که زهرا علیزاده ستاره سیرجان  آورده   حمله روی 
در این مسابقه در دقیقه ۴۵ مسابقه با یک ضربه چیپ 

از پشت محوطه جریمه گل دوم ایران را به ثمر رساند.
تعداد خطای دو تیم  در نیمه دوم بیشتر شد. نظام آبادی 
در دقیقه ۸۹ روی بازیکن بنیادکار خطا کرد و کارت زرد 
گرفت. ضربه آزاد بنیادکار هم توسط بازیکنان  ایران دور 
شد. داور برای این نیمه هشت دقیقه وقت اضافه گرفت. 
زهرا علیزاده در وقت های اضافه بازی تعویض شد و جای 
خود را به هستی فروزنده داد. فاطمه ارزانی هم به جای 
افسانه چترنور به زمین آمد. این دیدار در نهایت با برتری 

دو بر یک نماینده ایران به پایان رسید. 
نماینده ایران چهارشنبه، ۱۹ آبان از ساعت ۱۷ و ۳۰ دقیقه 

مقابل گوکولام هند به میدان می رود.  

داستان جلد

سرانجام لیست تیم ملی برای دیدارهای لبنان و سوریه از 
سوی دراگان اسکوچیچ اعلام شد و باتوجه به حواشی و 
اتفاقات اخیر، نامی از مهدی طارمی هم در بین اسامی 
دعوت شده دیده نمی شود. به  هرجهت حواشی جدید و 
عجیب تیم ملی از آن جایی آغاز شد که سرمربی تیم ملی 
طی مصاحبه ای با سایت vecernj از تاکتیک پذیر نبودن 
بازیکنان ایرانی سخن گفت! این موضوع واکنش طارمی 
ایرانی پورتو در توییتی  را هم در پی داشت و ستاره 

نوشت که بازیکنان ایرانی درک تاکتیکی بالایی دارند، 
اما مشکل از جای دیگری است!

سرمربی  اسکوچیچ  دراگان  که  است  ساده  بسیار 
تیم ملی است، دلِ مان بخواهد یا نخواهد، فعلا هدایت 
و مسئولیتِ تیم با اوست. یک سرمربی زمانی می تواند 
مسئول نتایج باشد که حداقل اختیارِ تیم خود را داشته 

باشد. نکته مهم درخصوص اختلاف دو سر باختِ 
»طارمی-اسکوچیچ« این است که سرمربی 

تیم ملی تصمیم درستی را در قبال 
حاضر  و  حال  بازیکن  بهترین 
انتخابی  گرفته!  ایران  فوتبال 

درست و صدالبته حرفه ای!
و  تیم  هر  در  بازیکن سالاری 
»سم«  بازیکنی  هر  توسط 
است! حال می خواهد مهدی 
سوی  از  که  باشد  طارمی 
گذاشته  کنار  اسکوچیچ 

شده، یا مهدی رحمتی 
کارلوس کی روش  که 
ایستاد.  او  روبه روی 
اندک  اگر  پس 
از  هم  داده ای 
اولیه  اصول 
داشته  فوتبال 
باشیم، احدی 

ند  ا نمی تو

اسکوچیچ را حداقل بابت »این تصمیم« سرزنش کند.
اما اینکه بخواهیم دنبال مقصر بگردیم، اشتباه بزرگتری 
است! خواهشاً و برای یکبار هم که شده در این موضوع 
خاص، در جهت منافع تیم ملی حرکت کنید! بدون تعارف 
طارمی  واکنش  و  اسکوچیچ  صحبت های  از  آنچه  با 
دیدیم، هم می توان سرمربی تیم ملی را مقصر دانست 
که عیوب فنی تیمش را که باید در میدان تمرین برطرف 
شود، بی محابا در رسانه ها مطرح کرد! و هم مهدی طارمی 
که علنا روبه روی نفر اول فنی تیم ملی ایستاد و شان و 
منزلت تیم ملی را زیر سوال برد! البته سرمربی تیم هم 
نقشِ یک بزرگتر را اجرا نکرد. گرچه اینکه گفتمانی میان 
سرمربی و بازیکن تیم ملی برقرار نشد هم اختلافات را 

عمیق تر کرد و کار را به این نقطه کشاند.
تیم  ملی این روزها پرمعضل است! متاسفانه شخصیت و 
جایگاهِ مناسبی برای دراگان اسکوچیچ در رختکن 
این  چرایی  نشده!  تعریف  تیم ملی 
غالب  است!  مشخص  هم  موضوع 
»قواره«  در  را  اسکوچیچ  بازیکنان، 
و  نمی بینند  تیم ملی  سرمربی گری 
رزومه کاری دراگان و انفعال تکراری 
بر  مزید  هم  خوبان عالم  فدراسیون 
علت شده! تا فضای مناسبی در تیم 
حکم فرما نباشد. قطعا همین یک درد 
که  است  کافی  هم 
تیم ملی  بتواند 
را در راه سفر 
به قطر به 

حاشیه بکشاند.
به  که  مدت هاست 
انتقادات  اسکوچیچ 
است،  وارد  گسترده ای 
کیفیت  به  باتوجه 
تیم ملی  که  بازی هایی 
اسکوچیچ  هدایت  با 
می گذارد،  نمایش  به 
این  هم  به حق 
بیراه  انتقادات 

این تصمیمِ صرفا حرفه ای  اول  نیست! پس در وهله 
انتقاداتِ  اسکوچیچ در قبال طارمی، تاثیری در میزان 
»فنی« که به تیم بدون فلسفه و پُرایراد اسکوچیچ وارد 

است، نخواهد داشت.
طارمی  قبال  در  اسکوچیچ  اینکه  مهم؛  نکته  یک  اما 
حرفه ای رفتار کرد، بسیار خوب است! اما او باید در قامت 
پایبند  دیگر هم همین قدر  مواردِ  در  تیم ملی  سرمربی 
به اصول حرفه ای خود باشد. طارمی منزلت تیم ملی را 
حفظ نکرد و تنبیه شد! اما در قبالِ سفارش ها و هرآنچه 
که بیرون از مستطیل سبز در لباسِ »نفس های حق« 
و »پکیچ های واسطه گری«! برای تیم ملی رخ می دهد، 
نقشِ سرمربی قانونمندِ این روزها چیست!؟ صرفا نظاره گر 

و بله قربان گو یا باز هم مقتدر و حرفه ای!؟
بی شک اخباری که اطراف تیم ملی شنیده می شود، فراتر 
از یک فاجعه است! اگر دراگان بتواند در مابقی حواشی 
هم مانند ماجرای طارمی رفتار کند، آن موقع است که 
تمام فوتبالی ها، از مخالفین تا موافقینش گرفته، پشت او 
و تیمش خواهند ایستاد، اما اگر صرفا در ظاهر پروژه تنبیه 
یا حتی حذف طارمی کلید خورده باشد و همه چیز خارج 
از یدِ اختیار سرمربی تیم ملی رخ دهد، آن زمان است که 

به قول طارمی؛ »مشکل واقعا جای دیگر است.«
اما چرا ماجرای اختلاف عمیق طارمی و اسکوچیچ دو 
سر باخت است!؟ مهدی طارمی بدون اغراق، در حال 
حاضر یکی از بهترین های آسیاست! نقش طارمی در 
تیم ملی ناشکیل اسکوچیچ هم انکارناپذیر است. حتی 
اگر رقبای ما چندان سطح کیفی بالایی نداشته باشند 
هم تاثیر نبود طارمی در تیم حس خواهد شد، پس 
نبودن او از هر منظری در جهت منافع تیم ملی نیست! 
اگر  طرفی  از  اما 
دیر یا زود با یا بی 
عذرخواهی یا هر 
هم  دیگری  چیز 
به  آقای شماره ۹ 
تیم ملی بازگردد، »جریانِ مخالفت« طارمی در تیم ملی 
توسط  نزدیک  آینده  در  می تواند  که  است  شده  آغاز 
دیگر بازیکنان نیز ادامه پیدا کند، آن زمان است که 
احترام و شخصیت سرمربی زیرسوال می رود و بازهم 
فوتبال ماست که آسیب می بیند. برای کلام پایانی هم 
یک پیش بینی کنیم و والسلام؛ حواشی امروز تیم ملی 
نقطه پایانی بر حضور اسکوچیچ خواهد بود! البته نه حالا 
ولی حداقل برای حضور احتمالی در جام جهانی تکلیف او 

مشخص شده است...

اندرحکایت تصمیم درستِ اسکوچیچ مبنی بر خط  زدنِ »طارمی«؛

ردای کریه »بازیکن سالاری« به تن تیم ملی نکنید!

تیم ملی کشتی آزاد زیر ۲۳ سال با کسب یک مدال طلا، 
۳ مدال نقره و ۵ مدال برنز عنوان نایب قهرمانی جهان را 

بدست آورد. همچنین تیم ملی کشتی فرنگی زیر ۲۳ سال 
با کسب یک مدال طلا، ۴ مدال نقره و ۲ مدال برنز عنوان 
نایب قهرمانی جهان را در کشور صربستان از آن خود کرد.

رقابت های کشتی آزاد زیر ۲۳ سال جهان روزهای ۱۴ تا 
۱۶ آبان ماه در شهر بلگراد صربستان برگزار شد و در پایان 
تیم ایران توسط امیرعلی آذرپیرا در وزن ۹۷ کیلوگرم به 
مدال طلا، محمدصادق فیروزپور و سجاد غلامی در اوزان 
۷۴ و ۸۶ کیلوگرم به مدال نقره و احمد محمدنژاد جوان، 
علی اکبر فضلی، علی سوادکوهی، امیرحسین فیروزپور و 
سید مهدی هاشمی به ترتیب در اوزان ۵۷، ۷۰، ۷۹، ۹۲ 
و ۱۲۵ کیلوگرم مدال برنز کسب کردند و تیم ایران با ۱۴۰ 
امتیاز بعنوان نایب قهرمانی دست یافت. در این مسابقات 
تیم روسیه با ۱۴۵ امتیاز بعنوان قهرمانی رسید و تیم 

ارمنستان با ۱۱۴ امتیاز بعنوان سوم رسید.
همچنین رقابت های کشتی فرنگی زیر 23 سال قهرمانی 
جهان روزهای 10 تا 12 آبان ماه در شهر بلگراد صربستان 
برگزار شد و در پایان تیم ایران با یک مدال طلای امین 
میرزازاده در وزن 130 کیلوگرم، 4 مدال نقره پویا دادمرز در 
وزن 55 کیلوگرم، مهدی محسن نژاد در وزن 60 کیلوگرم، 
محمدجواد رضایی در وزن 67 کیلوگرم، امین کاویانی 
نژاد در وزن 77 کیلوگرم و 2 مدال برنز علیرضا نجاتی 
در وزن 63 کیلوگرم و ناصر علیزاده در وزن 87 کیلوگرم 
بعنوان نایب قهرمانی این رقابت ها دست یافت. در این 
مسابقات تیم روسیه با 190 امتیاز قهرمان شد، ایران با 
155 امتیاز بعنوان نایب قهرمانی رسید و گرجستان با 

105امتیاز سوم شد

پس از نایب قهرمانی کشتی فرنگی؛

تیم ملی کشتی آزاد هم نایب قهرمان زیر ۲۳ سال جهان شد

سوژه

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

عضو هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال: تشکیل کارگروه برای واگذاری تبلیغات محیطی به باشگاه ها
میرشاد ماجدی گفت: برای سازمان لیگ بهتر است تبلیغات محیطی را واگذار کند. خیلی از باشگاه ها موافق اجرای تبلیغات 
محیطی توسط سازمان لیگ بودند. موضوع اصلی در واگذاری تبلیغات محیطی بحث زیرساخت ها است که مهمترین آن به 

ضمانت مربوط می شود.
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تماشاگران از ۲۰ آبان ماه می توانند به ورزشگاه ها بروند
رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در خصوص برداشته شدن محدودیت های کرونایی 
باشگاه های ورزشی اظهار کرد: خیلی خوشحالیم که می توانیم شاهد بازگشایی اماکن 
ورزشی و حضور تماشاگران در میادین ورزشی باشیم. در همین راستا با کمک های 
معاون وزیر بهداشت و درمان عمومی  تصمیم بر این شد که تا ۲۰ آبان ماه سیستم 
هوشمند کنترل کارت واکسیناسیون در اماکن ورزشی فعال شود و افرادی که کارت 

واکسن نداشته باشند نمی توانند در ورزشگاه ها حضور پیدا کنند.

توصیف خداداد عزیزی از کار خطرناک اسکوچیچ
خداداد عزیزی گفت: »به نظرم اسکوچیچ مرتکب اشتباه شد، چون مطمئناً طارمی 
به عنوان یک بازیکن کلیدی می تواند تأثیر زیادی در موفقیت تیم ملی داشته 
باشد.طارمی اشتباهی مرتکب نشده که به واسطه آن فرصت حضور در تیم ملی را 
از دست بدهد بلکه اسکوچیچ مرتکب اشتباه بزرگی شد و قطعاً در صورت پافشاری 
بر این نظر تیم ملی ملی متضرر خواهد شد.  خط خوردن طارمی از تیم ملی بازی 

خطرناکی است.«

زنگ خطر برای نوراللهی به صدا درآمد
دنبال جذب  به  دبی  الاهلی  باشگاه شباب  داد  الاماراتیه« خبر  »الکره  سایت 
جلال الدین ماشاریپوف ستاره ازبک تیم النصر عربستان است. لیست خارجی 
های شباب الاهلی پر است. احمد نوراللهی و مهدی قائدی دو بازیکن ایرانی 
این فصل تیم اماراتی هستند. در صورت انتقال ماشاریپوف به عنوان سهمیه 
آسیایی شباب الاهلی تنها گزینه خروج احمد نواللهی است که قراردادش یک 

ساله است و ستاره ازبک جانشین این هافبک سابق پرسپولیس خواهد شد.

داور دیدار تیم ملی با لبنان مشخص شد
تیم ملی فوتبال کشورمان روز پنجشنبه در دور پنجم مسابقات انتخابی جام جهانی 2022 
در ورزشگاه صیدا میهمان تیم ملی لبنان است. طبق اعلام AFC عبدالرحمن ابراهیم الجاسم 
داور قطر قضاوت دیدار لبنان با تیم ملی کشورمان را برعهده خواهد داشت. طالب سالم 
المری و سعود احمد  دو کمک داور قطری این بازی هستند. سعود علی و خمیس محمد 

و عبدالله علی دیگر داوران این بازی هستند.

تصمیم تاریخی کی روش مصری ها را شوکه کرد
کارلوس کی روش سرمربی سابق تیم ملی فوتبال کشورمان روز گذشته لیست 
را اعلام  آنگولا و گابن  نهایی تیم ملی مصر برای دو بازی پیش رو مقابل 
کرد. مرد پرتغالی با خط زدن طارق حامد ستاره فراعنه و عضو باشگاه الزمالک 
این زمینه سایت »kora.fal3arda« مصر  در  را شوکه کرد.  همه مصری ها 
نوشت: کارلوس کی روش با تصمیمی تاریخی همه هواداران تیم ملی مصر 

را شوکه کرد.

پاسخ منفی ژیمناستیک به وزارت برای برگزاری مجمع!
در  چرا  اینکه  درباره  ورزش  وزارت  مجامع  امور  مسئول  مستجاب الدعوه  مهدی 
فدراسیون ژیمناستیک مجمع فوق العاده برگزار نشده، گفت: به رئیس فدراسیون 
نامه معتبر زدیم که مجمع فوق العاده تشکیل داده و سرپرست معرفی شود اما او 
این کار را نکرد. مجمع ژیمناستیک باید در خصوص سرپرست تصمیم بگیرد، همه 
اختیارات به مجمع داده شده است. مثلا روز گذشته مهدی مبینی در مجمع رای 

لازم را کسب کرد تا سرپرست شود. 

سخنگوی فدراسیون: به تصمیم اسکوچیچ بابت طارمی احترام بگذاریم
سخنگوی فدراسیون فوتبال در خصوص اینکه چرا طارمی به تیم ملی دعوت نشده است، گفت: این 
سلیقه و تصمیم سرمربی تیم ملی بوده و فکر نمی کنم برای هیچ کدام از ما بیشتر از سرمربی تیم 
ملی اهمیت داشته باشد که بازی ها را پیروز بشود. باید احترام بگذاریم. ما دو بازی مهم و سرنوشت 
ساز مقابل لبنان و سوریه پیش رو داریم که تقریبا می توانند صعود ما به جام جهانی را قطعی کنند 

و یکی از پیشتازان باشیم.

خداحافظی 2ستاره ساحلی باز با تیم ملی
پس از کسب عنوان نایب قهرمانی تیم ملی فوتبال ساحلی در مسابقات جام 
بین قاره ای دبی، پیمان حسینی و حسن عبداللهی، دو ملی پوش با سابقه 
از جمله قهرمانی آسیا، جام بین قاره ای و   کشورمان که عناوین مختلفی 
جهانی در کارنامه خود داشتند از تیم ملی خداحافظی کردند. گفتنی است، 
تیم ملی فوتبال ساحلی کشورمان با شکست سه بر دو برابر روسیه، نتوانست 

قهرمانی جام بین قاره ای را به دست آورد.

زمان برگزاری دربی ۹۷ مشخص شد
و  استقلال  تیم  دو  تیم های  دیدار  برگزاری  زمان 
هشتم  هفته  رقابت های  چارچوب  در  پرسپولیس 
اعلام  با  فارس مشخص شد.  برتر جام خلیج  لیگ 
دربی  هفتمین  و  نود  کشور،  فوتبال  لیگ  سازمان 
در  پرسپولیس  و  استقلال  تیم های  بین  پایتخت 
هفته هشتم لیگ برتر روز شنبه ۱۳ آذر ماه ساعت 
می شود،  برگزار   ۱۶
اخبار  به  باتوجه 
داربی  اولین  موجود 
استقلال و پرسپولیس 
لیگ  جدید  فصل  در 
حضور  با  احتمالا  برتر 
برگزار خواهد  تماشاگر 

شد.

فاجعه در بدنسازی؛ قهرمان مسترالمپیا 
هم درگذشت

»شاون رودن« قهرمان سابق مستر المپیا در سال ۲۰۱۸ 
روز گذشته )شنبه ۶ نوامبر( دچار حمله قلبی شد و دار 
بار  فانی را وداع گفت. رودن ۴۶ ساله برای نخستین 
در سال ۱۹۹۹ به صورت آماتور وارد رشته بدنسازی شد 

رشته  این  در  و سال ها 
پرداخت. وی  رقابت  به 
در سال ۲۰۱۰ به سمت 
رفت  حرفه ای  بدنسازی 
حضورش  اولین  در  و 
مستر  رقابت های  در 
المپیا در رده یازدهم قرار 

گرفت.

تومانی  میلیارد   2/5 پرونده  تکلیف 
فدراسیون کشتی روشن شد

پرونده بدهی دو میلیارد 
و پانصد میلیون تومانی 
فدراسیون کشتی پس از 
حقوقی  درگیری  سال   ۵
و  شد  فصل  و  حل 
فدراسیون با ارائه پرونده 
به دادگاه تجدید نظر، مبلغ 
جریمه را به یک میلیارد 
تومان کاهش داد و آن را 
پرداخت کرد. یک شرکت تولید کننده تشک های کشتی به 
مبلغ ۵۵۰ میلیون تومان تشک کشتی به فدراسیون کشتی 
فروخته بود، اما بدهی فدراسیون بابت خرید این تشک ها به 

این شرکت پرداخت نشد.

جزیره کیش میزبان فیتنس چلنج قهرمانی 
آسیا در سال ۲۰۲۲ شد

پس از جلسات جداگانه ای 
رئیس  نصیرزاده  که 
و  بدنسازی  فدراسیون 
در  ایران  اندام  پرورش 
حاشیه مسابقات قهرمانی 
جهان به میزبانی اسپانیا با 
سانتونخا رئیس فدراسیون 
اندام،  المللی پرورش  بین 
عادل نایب رئیس فدراسیون 

جهانی و رئیس کنفدراسیون قاره آفریقا و سایر اعضای هیات 
رئیسه فدراسیون بین المللی پرورش اندام برگزار کرد، مقرر شد 
اولین دوره مسابقات فیتنس چلنج قهرمانی آسیا در بخش زنان و 

مردان به میزبانی ایران و در جزیره کیش برگزار شود.


